
V Afganistane sme boli okupanti my, tvrdí
český vojnový veterán. “Na misiu už nikdy!”
dodáva
- CZ24 News | 8. září 2021

AFGANISTAN/ČESKO: Misia v Afganistane praje príslušníkom stáda, tvrdí český vojnový veterán po
skúsenostiach v tejto krajine. Rozhovor s ním zverejnil server Seznam Zprávy. Podľa neho západní
vojaci Afganistan okupovali ako kedysi Sovietsky zväz Československo.

 

Veterán Pavol Kočvara, ktorý má na konte aj misiu v bývalej Juhoslávii, prirovnáva afganských
ozbrojencov k Srbom počas vojny na Balkáne.

“Vybavím si neuveriteľne hrdý národ. Bojovníka v niečom podstatnom podobného Srbom, ktoré som
videl na misii v bývalej Juhoslávii. Je to chlapík, ktorý, keď mu dôjdu náboje, tak sa nevzdá. Nikdy. Na
to zabudni, kamarát. Neprichádza do úvahy, ” opisuje Kočvara.

Do krajiny na pomedzí južnej a strednej Ázie sa vydal v roku 2009 ako kapitán a jeden z tlačových
hovorcov Provinčného rekonštrukčného tímu v provincii Logar. Na vojenskej základni Shank cvičili
miestnych policajtov a chránili pracovníkov neziskových organizácií, ktoré poskytovali miestnym
humanitárnu pomoc.

 

“Neziskovky prinášali dobro medzi afganský ľud a my sme jazdili s nimi, aby sa im pri tom pôsobení
dobra nestalo niečo zlé,” vysvetľuje.

“Je nepochybne pekné chcieť všeobecné dobro, je krásny nápad vnútiť niekomu niečo, čo ho
pozdvihne, naučí ho nové veci. Trebárs sme ich učili pestovať včely. Alebo sa obnovila studňa, most.
Je však tiež pravda, že jeden pondelok bol most ako nový a ten ďalší už bol čiastočne rozobratý,
“dodáva.

Sám hovorí, že si nie je istý, či “pôsobenie dobra” malo nejaký efekt iný ako v jeho hlásení. Kočvara v
rozhovore tvrdí, že veril, že prítomnosť západných vojakov v Afganistane zlepší miestnym ľuďom
život. Po príchode ale zistil, nakoľko sa mýlil.

“Keď som tam letel, nemyslel som si, že ideme zachraňovať demokraciu, ale dúfal som, že niekomu
pomôžeme, uľahčíme život,” spomína veterán. “Prvý šok bol, keď som videl húf detí, ktoré hádžu
kamene na americký obrnenec. Naskočilo mi: To je šesťdesiaty ôsmy! “Líči svoje skúsenosti.

 

Ale ako výrazný míľnik poslúžil film Avatar, ktorý pojednáva o skupine vojakov zo Zeme, ktorá sa
vydáva na vzdialenú planétu, aby ju kolonizovali.

“Niekto stiahol Avatara a s pár chlapmi sme sa na to spoločne pozerali. Pozerali sme, pozerali a
pozerali. A potom niekto povedal: Ty vole, to sme my! “Opisuje Kočvara.
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“Ešte teraz ma rozbolí brucho, keď si na to spomeniem. Uvedomili sme si, že my sme tí nadutí vojaci,
čo majú na svojej strane šialenú technologickú prevahu. A inak nič, “myslí si.

 

Sám na zahraničné misie už nechce. Pre neho to bolo “niečo šialeného”. “Na misiu už nikdy!
Nemyslím, že to pre mňa bolo dobré. Nemyslím, že to pre mňa bolo správne, “myslí si.

 

“Ak Afganistan a podobné misie k niečomu sú, tak to nechajme byť, ja to neviem, a myslím, že to vie
málo ľudí. Ale určite to je jedno z posledných legálnych dobrodružstiev na tejto planéte, ktorá
nepraje hrdinom a stále viac praje príslušníkom stáda, “dodáva.

Pripomeňme, že západné krajiny skončili takmer dvadsaťročnú vojenskú misiu v Afganistane. Ešte
pred konečným odchodom západných vojakov sa Kábulu zmocnilo radikálne hnutie Taliban, ktoré
kontroluje väčšinu krajiny.


